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Kernpunten 
• De vragenstellers maken zich zorgen over het investeringsklimaat voor de 

energie-intensieve en, binnen die groep, de elektriciteit-intensieve industrie 
door de recente stijging van de elektriciteitskosten in Nederland. Directe 
aanleiding is de aankondiging van Nyrstar Budel om zijn productie stil te 
leggen en berichtgeving door het Financieele Dagblad over de zorgen van de 
elektriciteit-intensieve industrie na Nyrstar’s aankondiging.  

• Kern van de beantwoording is dat de elektriciteitskosten door een aantal 
ontwikkelingen en beleidskeuzes zijn gestegen. Het gaat dan met name om 
het afschaffen van fiscale voordelen en van de Indirecte Kostencompensatie 
ETS (IKC-regeling) en het afschaffen door de ACM van de 
Volumecorrectieregeling (VCR).  

• Tegelijkertijd lijken elektriciteit-intensieve industriebedrijven in onze 
buurlanden gunstiger tarieven voor hun elektriciteitsverbruik te kennen, 
doordat zij wel IKC ontvangen en/of een VCR kennen of de investeringskosten 
voor de extra e-infrastructuur op andere wijze worden gefinancierd dan dit in 
Nederland gebeurt. Naar de elektriciteitsprijsverschillen laat u momenteel 
onderzoek doen; het streven is de Kamer hierover in maart te rapporteren. 
Tevens zult u samen met MinFIN later dit kwartaal rapporteren aan de Kamer 
over de motie Erkens inzake de stapeling van (fiscale) maatregelen gericht op 
de metallurgische en mineralogische sector.  

• Nyrstar lijkt op dit moment een uniek geval. Geen bedrijf in Nederland heeft 
zoveel elektriciteit nodig per ton product. Daarmee verbruikt Nyrstar ongeveer 
1% van het Nederlandse totale elektriciteitsverbruik. Met het wegvallen van 
de IKC-regeling en de VCR wordt dit bedrijf daarom buitengewoon hard 
geraakt. Tegelijkertijd vormen sterk stijgende elektriciteitskosten die ook nog 
eens hoger liggen dan in omringende landen een reëel risico voor de 
verduurzaming van onze industrie en is dit een signaal dat van veel bedrijven 
komt: de business case is aanzienlijk verslechterd. Die verduurzaming gaat 
immers gepaard met elektrificatie.  

• De vragenstellers vragen u dan ook naar uw visie voor de energie-intensieve 
industrie. Hier kunt u een gezamenlijk pleidooi herhalen voor de inzet op hier 
vergroenen / verduurzamen in plaats van een weglek naar ‘grijze’ productie-
locaties buiten Nederland met gebruikmaking van normerende, beprijzende en 
ondersteunende beleidsinstrumenten.  

• Naast deze schriftelijke vragen, is ook tijdens het debat over het NPE (MKE) 
en het debat over het verdienvermogen (MEZK) veelvuldig gevraagd naar 
Nyrstar, en of/hoe het kabinet hiermee omgaat.  

• Op de vraag van het lid Eerdmans of u elektriciteit-intensieve bedrijven 
ondersteuning kunt bieden geeft u aan onderzoek te doen naar de feiten (i.e. 
de prijsverschillen van elektriciteit in NL en onze buurlanden), en het thema 
van een gelijk speelveld ook in de EU te agenderen. U geeft aan hierbij ook te 
kijken naar eventueel handelingsperspectief, in lijn met uw beider uitlatingen 
in de Kamer hierover tijdens de genoemde debatten. 




